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Korkeakouluopiskelijoiden opiskeluterveydenhuollon neuvottelukunnan kokous 
2/2021 

 

Aika Perjantai 10.9.2021 klo 9.30 11.30 
 

Paikka Teams 
 

Osallistujat  Puheenjohtaja 

(x) Veli-Mikko Niemi, STM 

Varapuheenjohtaja 
(x) Anna Cantell-Forsbom, STM klo 10.05 alkaen 

Jäsenet   Varajäsenet 
(x) Tapani Hämäläinen, STM  (x) Marianne Koivunen, STM 
(x) Tero Tyni, VM  (-) Virpi Vuorinen, VM 
(x) Ilmari Hyvönen, OKM  (-) Anne Ekroth, OKM 
(x) Johanna Jahnukainen, THL (-) Olli Kiviruusu, THL 
(x) Kirsi Airinen, Kela  (-) Mari Stenberg, Kela 
(x) Katariina Poskiparta, YTHS (-) Päivi Metsäniemi, YTHS 
(-) Anu Nemlander, Kuntaliitto (x) Tarja Tenkula, Kuntaliitto 
(x) Marja Sutela, Unifi  (-) Jarno Tuominen, Unifi 
(x) Jouni Koski, Arene  (-) Susanna Saarinen, Arene 
(x) Turkka Sinisalo, SYL  (-) Saara Tenhovuori, SYL 
(x) Hannele Kirveskoski, SAMOK (-) Antti Hallia, SAMOK 

Asiantuntijat 
(-) Malla Parkkonen, STM (siht.) 
(x) Arja Ruponen, STM (siht.) 
(x) Marianne Koivunen, STM  Asia 3 
(x) Timo Hujanen, Kela  Asia 4 
(x) Auli Valli-Lintu, STM  Asia 5 

 

1. Kokouksen avaus, osallistujien toteaminen ja edellisen kokouksen muistion 
hyväksyminen (Veli-Mikko Niemi) 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 10.33.  

Todettiin kokoukseen osallistujat ja tämän myötä kokous päätösvaltaiseksi. 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 

2. Kansaneläkelaitoksen ja Ylioppilaiden terveydenhoitosäätiön tilannekatsaus (Kirsi 
Airinen, Katariina Poskiparta) 

Kansanseläkelaitoksen etuuspäällikkö Kirsi Airinen esitteli Kelan tilannekatsauksen 

korkeakoulujen opiskeluterveydenhuollon järjestämisen näkökulmasta.  
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Toimitusjohtaja Katariina Poskiparta Ylioppilaiden terveydenhoitosäätiöstä kertoi YTHS:n 

palvelujen tilanteesta, mm. hoitoon pääsystä, palvelujen käytöstä sekä 

rokotuskampanjasta. 

Keskustelussa opiskelijajärjestöt kiittivät Kelaa intensiivisestä ja laajasta tiedotuksesta 

opiskeluterveydenhuollon maksuihin liittyen. Samalla opiskelijajärjestöt esittivät toiveen 

opiskeluterveydenhuollon maksun eräpäivän lykkäämisestä viikolla parilla. Maksun 

eräpäivän osuminen samalle päivälle kuin opiskelijalla on viimeinen päivä ilmoittautua 

oppilaitokseen läsnä olevaksi aiheuttaa käytännön ongelmia. YTHS sai kiitosta aktiivisesta 

rokotuskampanjasta. 

Keskustelua käytiin opiskelijoiden palveluntarpeen lisääntymisestä korona-aikana. Muun 

muassa KOTT-tutkimuksen ennakkotietojen mukaan opiskelijoiden 

mielenterveysongelmat olisivat lisääntyneet. YTHS totesi, että mielenterveyspalveluja 

tullaan vahvistamaan parhaillaan haussa olevan valtionavustuksen rahoituksella. 

Valtionavustuksella on tarkoitus muun muassa lisätä matalan kynnyksen palveluja, ostaa 

terapiapalveluja ja toteuttaa ryhmätoimintaa. Myös yksinäisyyteen liittyviä toimia on 

suunnitteilla.  

Palvelujen saatavuuden vaihtelusta eri alueilla käytiin myös keskustelua. YTHS totesi, että 

palvelujen saatavuuden vaihtelu liittyy suurelta osin palvelujen laajentumisesta 

aiheutuneisiin rekrytointiongelmiin sekä henkilöstön vaihtuvuuteen. Hoitotakuun 

aikarajojen sisällä palveluja on kuitenkin pystytty tarjoamaan. YTHS:n palvelujen 

kohdentamisen ja resurssien allokoinnin haasteita on lisännyt myös koronapandemian 

aiheuttama etäopiskelun lisääntyminen. YTHS:n on vaikea ennakoida resurssitarvetta, kun 

opiskelijat eivät välttämättä asu opiskelupaikkakunnallaan.  

Puheenjohtaja esitti, että seuraavassa kokouksessa käytäisiin läpi koronan vaikutuksia ja 

oppeja opiskeluterveydenhuollon järjestämiseen liittyen. 

3. Opiskeluterveydenhuollon rahoituksen seuranta ja arviointi (Marianne Koivunen) 

Finanssisihteeri Marianne Koivunen STM:stä kertoi valtion talousarvioprosessin kulusta 

sekä korkeakouluopiskelijoiden opiskeluterveydenhuollon rahoituksesta. 

Korkeakouluopiskelijoiden opiskeluterveydenhuolto rahoitetaan osin 

korkeakouluopiskelijoilta kerättävällä terveydenhoitomaksulla. 

Terveydenhoitomaksuasetus tulee antaa vuosittain viimeistään marraskuun viimeiseen 

päivään mennessä. Tämän hetken tietojen mukaan näyttäisi siltä, että vuodelle 2022 ei ole 

tarvetta tehdä muutoksia opiskelijoilta perittäviin maksuihin eikä valtion osuuteen 

rahoituksesta.  

Keskustelussa todettiin, että hallituksen tavoitteena on nostaa korkeakouluopiskelijoiden 

osuutta ikäluokista. Tämä tulee vaikuttamaan korkeakouluopiskelijoiden 

opiskeluterveydenhuollon määrärahatarpeeseen pidemmällä tähtäimellä. YTHS totesi, että 

nykyinen rahoitustaso näyttäisi riittävän vuonna 2022. Opiskelijamäärien ennakointi on 

kuitenkin YTHS:n toiminnan kannalta keskeistä. Erittäin tärkeää YTHS:n rahoituksen 
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riittävyyden osalta on myös kampusten määrä ja niiden sijoittuminen. Mikäli kampukset 

hajaantuvat pienemmille paikkakunnille, YTHS joutuu hoitamaan pienten kampusten 

palvelut ostopalveluna tai alihankintana.  

4. Kansaneläkelaitoksen rekisteritutkimus (Timo Hujanen) 

Kelan erikoistutkija Timo Hujanen esitteli valmisteilla olevaa laajaa rekisteritutkimusta 

korkeakouluopiskelijoiden terveydestä, hyvinvoinnista ja palvelujen käytöstä. 

5. Sote-uudistuksen eteneminen ja sen vaikutukset opiskeluterveydenhuoltoon (Auli 
Valli-Lintu) 

Hallitusneuvos Auli Valli-Lintu esitteli sote-uudistuksen säädöspohjaa, uudistuksen 

toimeenpanon tilannetta sekä uudistuksen vaikutusta opiskeluterveydenhuoltoon.   

6. Muut esille tulevat asiat 

Sovittiin, että vakioasioina asialistalla pidetään Kelan ja YTHS:n tilannekatsaukset. 

Seuraavassa kokouksessa käsitellään myös maksuasetuksen valmistelun tilannetta. Toisen 

asteen opiskeluterveydenhuollon kustannusten seurannasta toivotaan myös lisätietoa 

kuluvan vuoden aikana neuvottelukunnan toimintaohjelman mukaisesti. 

Seuraavassa kokouksessa käsitellään edellä mainittujen lisäksi koronakriisin opetuksia ja 

jälkihoidon suunnittelua sekä toteutusta opiskeluterveydenhuollossa.  

7. Seuraavan kokouksen ajankohta 

Seuraava kokous pidetään joko perjantaina 5.11. klo 14 16 tai 12.11.2021 klo 9.30 11.30, 

maksuasetuksen aikataulusta riippuen. Kokousaika pyritään vahvistamaan 

mahdollisimman pian. 

8. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.25. 

 

 

Liitteet Liite 1. Kansaneläkelaitoksen tilannekatsaus -diaesitys  

  Liite 2. Ylioppilaiden terveydenhoitosäätiön tilannekatsaus -diaesitys 

  Liite 3. Opiskeluterveydenhuollon rahoituksen seuranta ja arviointi -diaesitys 

  Liite 4. Kansaneläkelaitoksen rekisteritutkimus -diaesitys 


